



Yellowknife Education District No. 1 Organizational Meeting MINUTES

November 15, 2022 @ 6:00PM

District Office Boardroom & Video Conference

Committee Members Present: Allan Shortt, Barbara Bell, David Wasylciw,
Jason Snaggs (videoconference), Michelle Peters,
Terry Brookes, Tina Drew

Absent: none

Regrets: none

Administration Present: Jameel Aziz, Tram Do, Shirley Zouboules, Landon Kowalzik, Jean-Marie
Mariez, Mike Gibbins, and Pat Thagard

Guests present: none

1. Meeting called to order by Superintendent Jameel at 05:39PM. All seven Trustees present.
2. Superintendent Aziz respectfully acknowledged that we live, work and, learn on Chief Drygeese Territory in the Akaitcho region, the traditional territory of the Yellowknives Dene First Nation and the Metis community.
3. Superintendent Aziz thanked all the trustees for putting their name forward to be members of the Yellowknife Education District #1 Board of Trustees.
4. Declaration of Conflict of Interest

Trustee Shortt declared that his cannot be involved in any decisions related to Kindergarten at École ȩt'ò.

5. Superintendent Aziz reviewed the process that would be followed per the Bylaws.

Motion #: 09-6415-22/23

I move to accept the process as indicated.

Moved by: Trustee Wasylciw Seconded by: Trustee Drew

Carried

Director of Corporate Services Tram Do and Assistant Superintendent Zouboules were introduced as the scrutineers for the election of Board Chairperson and Vice Chairperson.

6. Superintendent Aziz called for nominations for Chairperson.
Trustee Drew nominated Trustee Wasylciw
Trustee Snaggs nominated Trustee Brookes
Superintendent Aziz called for nominations two more times. After 60 seconds passed after the third call for nominations no further nominations were made. Superintendent Aziz declared the nominations for Board Chairperson closed.
The trustees nominated were asked if they accept the nomination.
Both Trustees agreed to let their name stand for the position of Board Chairperson.

Director Do went over what the ballot process would be, including that different colours would be used for the election of the two positions. Trustee Snaggs will email his vote to Director Do and Assistant Superintendent Zouboules for inclusion in the tally.

The two nominated trustees were given the opportunity to speak.

Trustee Brookes went over his strengths and what he would like to see the Board of Trustees accomplish. He indicated that he is only one person of a group making decisions. He looks forward to working with the board.

Trustee Wasylciw thanked Trustee Drew for the nomination. He indicated there is a lot the Board members can do to ensure the Board is strong and enforcing direction. He looks forward to working with the Board and hopes to shepherd the Board toward getting a lot of things accomplished.

All the ballots for the position of Chairperson were collected and counted in another room. Director Do gave Superintendent Aziz results. He announced that Trustee Wasylciw received the majority of votes therefore, he is the new Board Chairperson and turned the chair over to Chairperson Wasylciw.

Chairperson Wasylciw called for nominations for the position of Vice Chairperson.

Trustee Bell nominated Trustee Brookes

Trustee Drew nominated Trustee Snaggs

Trustee Snaggs nominated Trustee Peters and Trustee Bell

After two more calls for nominations no more nominations were made. After 60 seconds Chairperson Wasylciw asked each of the nominees if they would accept the nomination. All but Trustee Brookes declined the nomination making Trustee Brookes the Vice Chairperson by acclamation.

- 7. Chairperson Wasylciw indicated that Committee and PAC assignments would be discussed after the Board Meeting to be held immediately after the Organization Meeting is adjourned.
- 8. Meeting Adjourned by Chairperson Wasylciw at 5:55 PM

Patrizia Thagard, Secretary

Signed when finalized:

David Wasylciw, Chairperson

Tram Do, Director of Corporate Services



**Administration scolaire de district n° 1 de
Yellowknife
PROCÈS-VERBAL
Réunion d'organisation
de la réunion du Comité plénier**

15 novembre 2022 à 18 h

Salle de réunion du bureau de district et vidéoconférence

Membres du comité présents :	Allan Shortt, Barbara Bell, David Wasylciw, Jason Snaggs (vidéoconférence), Michelle Peters, Terry Brookes, Tina Drew
Membres absents :	Aucun
Membres excusés :	Aucun
Personnel administratif présent :	Jameel Aziz, Tram Do, Shirley Zouboules, Landon Kowalzik, Jean-Marie Mariez, Mike Gibbins et Pat Thagard
Invités présents :	Aucun

1. Ouverture de la réunion à par le surintendant Jameel à 17 h 39. Les sept administrateurs sont présents.
2. Le surintendant Aziz reconnaît respectueusement que nous vivons, travaillons et apprenons sur le territoire du chef Drygeese dans la région de l'Akaitcho, le territoire traditionnel de la Première Nation des Dénés Yellowknives et des Métis.
3. Le surintendant Aziz a remercié tous les administrateurs d'avoir proposé leur candidature pour devenir membres du conseil d'administration de l'Administration scolaire de district n° 1 de Yellowknife.

4. Déclaration de conflit d'intérêts

M. Shortt a déclaré qu'il ne peut pas participer à toute décision concernant la maternelle à l'École It'ò.

5. Le surintendant Aziz passe en revue le processus qui sera suivi conformément aux règlements administratifs.

Motion n° 09-6415-22/23

Je propose d'approuver le processus comme indiqué.

Motion proposée par M. Wasylciw et appuyée par M^{me} Drew

Motion adoptée

Tram Do, directrice des services généraux et le surintendant adjoint Zouboules, sont présentés comme scrutateurs pour l'élection du président et du vice-président du conseil d'administration.

6. Le surintendant lancera un appel de candidatures pour le poste de président.

M^{me} Drew propose M. Wasylciw

M. Snaggs propose M. Brookes

Le surintendant Aziz lance deux autres appels à candidatures. Soixante secondes après le troisième appel de candidatures, aucune autre candidature n'a été proposée. Le

surintendant Aziz déclare que les nominations pour le poste de président du conseil d'administration sont closes. On demande aux administrateurs nommés s'ils acceptent la nomination. Les deux administrateurs acceptent que leur nom soit retenu pour le poste de président du conseil d'administration.

La directrice Do explique le processus de vote et précise que des couleurs différentes seront utilisées pour l'élection des deux postes. M. Snaggs enverra son vote par courriel à la directrice Do et au surintendant adjoint Zouboules pour qu'ils l'incluent dans le décompte.

Les deux administrateurs désignés ont eu l'occasion de s'exprimer.

M. Brookes a passé en revue ses points forts et ce qu'il aimerait voir le conseil d'administration accomplir. Il a indiqué qu'il n'était qu'une seule personne au sein d'un groupe qui prend des décisions. Il espère avoir la chance de travailler avec le conseil d'administration.

M. Wasyliw remercie Mme Drew pour la nomination. Il précise que les membres du conseil peuvent faire beaucoup pour s'assurer que le conseil d'administration soit fort et qu'il mette en œuvre ses orientations. Il se réjouit de travailler avec le conseil d'administration et espère pouvoir le guider vers la réalisation de nombreux projets.

Tous les bulletins de vote pour le poste de président ont été rassemblés et comptés dans une autre salle. La directrice Do a donné les résultats au surintendant Aziz. Il annonce que M. Wasyliw a reçu la majorité des votes et qu'il est donc le nouveau président du conseil d'administration et remet le fauteuil au président Wasyliw.

Le président lance un appel de candidatures pour le poste de vice-président.

M^{me} Bell propose M. Brookes

M^{me} Drew propose M. Snaggs

M. Snaggs propose M^{me} Peters et M^{me} Bell

Après deux autres appels de candidatures, aucune autre proposition n'est faite. Après 60 secondes, le président Wasyliw demande à chacun des candidats s'il accepte la nomination.

Tous les candidats, à l'exception de la M. Brookes, refusent la nomination, ce qui fait de M. Brookes le vice-président par acclamation.

7. Le président Wasyliw indique que les affectations des comités et des CCP seront discutées après la réunion du conseil d'administration qui se tiendra immédiatement après la levée de la réunion d'organisation.
8. Levée de la réunion par le président Wasyliw à 17 h 55

Patrizia Thagard, secrétaire

Signé une fois finalisé :

David Wasyliw, président

Tram Do, directrice des services généraux